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 Beslutande ledamöter: 

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M) §§ 1-12, 14-33  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-12, 14-32  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  
 

Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) § 13 för Jonas Nilsson (M) 

Viktor Strååt (M) §§ 13 för Per Ola Bosson (M) 

Anders Thureson (M) § 33 för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 
 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-12, 14-32  

Viktor Strååt (M) §§ 1-12, 14-33  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Kristina von Engeström (S)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-19, 21-33  

Sara Stenudd (V) §§ 1-32  
 

 Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anette Jansson §§ 1-22, Camilla Kjellin §§ 1-

22, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Lars Burman, 

Malin Ekman, Margareta Widell, Ulf Mohlander, samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 



  

 § 7 
Tillsyn av båtklubbar 
Redovisning av Årsrapport 2011 
Dnr 2012-1306 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Per Ankersjö 

(C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens årsrapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända beslutet och årsrapporten 

 till idrottsnämnden samt till Saltsjö-Mälarens båtförbund för kännedom. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att i samråd med berörda nämnder, och 

 inom den egna rådigheten, arbeta för att förenkla förfarandet vid ansökan om 

 bidrag till spolplattor. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra följande: 

 

Stockholm är en vattenstad med fantastiska möjligheter till friluftsliv bland 

kobbar och skär. Det är därför positivt att det finns omkring 80 båtklubbar i 

staden som bidrar till en ökad trivsel och en levande skärgårdsmiljö. Stockholm 

är mån om både sina båtklubbar och stadens natur och vattenkvalitet och har 

därför avsatt medel i stadens budget för bidrag till installation av spolplattor som 

ett sätt att minska problemet med miljögifter som härstammar från bottenfärger 

och rengöring av båtar. Miljöförvaltningen bör därför i samband med sin tillsyn 

informera båtklubbarna om denna möjlighet. 

 

Det är i detta sammanhang viktigt att processen för att ansöka om bidrag till 

spolplattor är enkel för att så många båtklubbar som möjligt kan ta del av den 

här möjligheten och minska sin miljöpåverkan. I dagsläget är det inte helt tydligt 

till vilken/ vilka delar av staden båtklubbarna ska vända sig och hur de ska 

ansöka. Miljöförvaltningen bör därför ta initiativ till ett förenklat förfarande i 

samråd med berörda nämnder. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 januari 2012. Förvaltningen föreslår 

att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

 Godkänna förvaltningens årsrapport. 

 

 Översända beslutet och årsrapporten till Idrottsförvaltningen samt till Saltsjö-

 Mälarens Båtförbund för kännedom. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Mikael Magnusson m.fl. (S) 

föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 



  

 

1. Godkänna förvaltningens årsrapport. 

2. Översända beslutet och årsrapporten till Idrottsförvaltningen, samt till 

Saltsjö-Mälarens Båtförbund för kännedom. 

3. Att Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt miljöförvaltningen att inleda 

ett tillsynsprojekt som syftar till att, inom 2-3 år från att Havs- och 

vattenmyndigheten avslutar sitt regeringsuppdrag om nationella riktlinjer för 

regler rörande båthamnar, förhindra att giftiga båtbottenfärger eller andra 

miljöskadliga ämnen kan spridas från Stockholms båtklubbar. 

4. Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår idrottsnämnden att, om tillräckliga 

åtgärder inte vidtagits av båtklubbarna inom den ovan angivna tiden, besluta 

att staden ska genomföra miljöskyddande åtgärder på den kommunala mark 

som utarrenderas till båtklubbar och reglera kostnaderna genom nya 

arrendeavtal med berörda båtklubbar. 

 

 I övrigt anföra följande: 

 

Tidigare gjorda studier av båtuppläggningsplatser visar att halterna av koppar, 

zink, bly och tributyltenn, giftiga ämnen som finns eller har funnits i 

båtbottenfärg, är kraftigt förhöjda i närområdet runt båtuppläggningsplatser. 

 

Arbetet med att minska miljöpåverkan från båtklubbar har i Stockholm pågått 

under lång tid och miljöförvaltningen har varit involverad i miljöförbättrande 

projekt på Stockholms båtklubbar sedan 90-talet. Trots detta visar årets 

tillsynsrapport att enbart en av 15 inspekterade båtklubbar klarar sig utan 

anmärkning. 

 

Båtlivet är en viktig del av många stockholmares fritid eller vardag och ska så 

förbli. Att vattenkvaliteten inte försämras ligger i de flestas intresse, och den 

redovisade rapporten visar att många av Stockholms båtklubbar har en stark vilja 

att förbättra sitt miljöarbete. Byte av giftig båtbottenfärg till giftfri färg har 

tyvärr också för tillfället hamnat i en återvändsgränd då även s.k. ”ytmjuka 

färger” innehåller ämnen som är giftiga för vattenlevande organismer. Under 

2011 återkom även en kopparbaserad färg till östkusten genom nytt 

godkännande av kemikalieinspektionen. 

 

För att förhindra tillförsel av giftiga ämnen från båtbottenfärg till mark och 

vatten kan man använda sig av olika metoder, t.ex. att använda spolplatta med 

avloppslösning när man tvättat och skrapar sin båt eller att man använder sig av 

någon typ av båtbottentvätt, där man helt kan slippa användning av giftig 

båtbottenfärg, då växter och djur som fäst vid båtbotten i stället tvättas bort. 

Havs- och vattenmyndigheten har i ett pågående uppdrag att utvärdera olika 

metoder och att komma med nationella riktlinjer för regler som rör 

fritidsbåthamnar. Arbetet bedöms vara färdigt under 2012. 

 

Miljöpartiet har tidigare uppmärksammat frågan om otillfredsställande 

miljölösningar hos båtklubbarna och föreslog då att idrottsförvaltningen skulle 

ansvara för att åtgärda bristande lösningar på den mark som staden äger och 

reglera detta med nya arrendeavgifter för båtklubbarna. Majoritetens svar har 

varit att åtgärder i stället ska ske med hjälp av statliga bidrag, s.k. LOVA-bidrag.  

LOVA bidragen finansierar maximalt hälften av kostnaden för ett projekt, och 

om det är båtklubben eller Stockholms stad som står för resten av kostnaden är 

oklart. Det saknas även beslut om LOVA-bidragen kommer finnas kvar efter år 



  

2012. 

 

För att undvika höga halter av giftiga ämnen i våra sjöar och sjöar och 

vattendrag, måste Stockholm vidta ett flertal åtgärder. Då arbetet med att 

förhindra utsläpp till vatten från båtklubbar har pågått under lång tid anser vi att 

det nu är dags att tidssätta åtgärder för att förhindra ytterligare tillförsel av 

giftiga ämnen till vattennära mark och till vatten. Vi anser även att åtgärder som 

inte vidtagits av båtklubbarna inom uppsatta tidsramar ska genomföras av 

Stockholms stad och regleras med hjälp av avgifter. 

 

Då flera åtgärder som kan komma att behövas är relativt kostsamma anser vi att 

staden har en viktig uppgift i att informera och samordna, t.ex. om flera 

båtklubbar vill gå ihop för att skaffa en gemensam spolplatta. Vi anser också att 

staden i vissa fall kommer behöva skjuta till pengar för en fungerande 

infrastruktur, speciellt för utrustning som kan komma att användas av besökande 

båtar, t.ex. anläggning för toalettavfall eller ev. centralt belägen båtbottentvätt. 

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

1. Godkänna förvaltningens rapport 

2. Därutöver besluta att förvaltningen snarast utarbetar ett förslag till bindande 

regelverk för hur mark och vatten vid båtklubbars anläggningar ska skyddas 

utifrån gällande regelverk. 

3. Ge förvaltningen i uppdrag att föreslå ett lämpligt sätt att tacka Heleneborgs 

båtklubb för deras föredömliga arbete.  

 

 Förvaltningens rapport visar på uppenbara brister i nästan samtliga båtklubbars 

miljöarbete, vilket understryker behovet av snabba åtgärder. Vad gäller effekter 

på vatten är kommunen genom Vattenmyndigheternas åtgärdsplaner skyldiga att 

som verksamhetsutövare uppfylla MKN och åtgärdsprogram. Kommunen bör 

därför i kontrakten med de båtklubbar som arrenderar kommunens mark ålägga 

båtklubbarna att vidta åtgärder. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin 

Karlsbro (FP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Mikael Magnusson m.fl. (S) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 



  

Rätt utdraget intygar: 
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